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Z Á P I S N I C A 
z neplánovaného zasadnutia Mestského zastupiteľstva Vrútky, 

konaného dňa 01.03.2019 

 

 
Prítomní: 

Podľa prezenčnej listiny 

 

Návrh programu: 

 

1. Petícia proti vytvoreniu komunitného centra s prestupným bývaním v objekte Byvaterm, s.r.o. 

na ulici Sv. Cyrila a Metoda 3432/29 vo Vrútkach 

2. Rozpočtové opatrenie č. 1/2019 

3. Informácia vo veci uplatňovania nárokov p. Dušana Chrastinu podľa Zákona č. 514/2003 Z.z. 

o zodpovednosti za škodu spôsobenú pri výkone verejnej moci v znení neskorších predpisov 

v súvislosti s jeho odvolaním z funkcie hlavného kontrolóra 

4. Diskusia 

5. Záver 

 

Dnešné neplánované zasadnutie MsZ so začiatkom o 14:02 hod. otvoril a viedol                 

Mgr. Branislav Zacharides, primátor mesta. Privítal všetkých prítomných.  

Primátor mesta uviedol, že neplánované zasadnutie MsZ bolo zvolané z dôvodu prerokovania 

troch bodov, z ktorých je najurgentnejší bod č. 1 - Petícia proti vytvoreniu komunitného centra         

s prestupným bývaním v objekte Byvaterm, s.r.o. na ulici Sv. Cyrila a Metoda 29, Vrútky.  

Ospravedlnená – RNDr. Mária Rovňáková.  

Ďalej vyzval poslancov, aby sa prezentovali (9 poslancov) a skonštatoval, že MsZ je 

uznášaniaschopné.  

Primátor mesta určil pracovné predsedníctvo, zapisovateľku, overovateľov zápisnice a navrhol 

členov návrhovej komisie nasledovne: 

 

Pracovné predsedníctvo:   Mgr. Branislav Zacharides, primátor mesta 

     ThDr. Marián Krivuš, zástupca primátora mesta 

 

Zapisovateľka:   Ing. Anna Myslovičová, referát prvého kontaktu MsÚ  

   

Overovatelia zápisnice:   Ing. Marek Veverica, I. overovateľ zápisnice 

     Jozef Gorcovský, II. overovateľ zápisnice 

 

Zloženie návrhovej komisie: Mgr. Ivan Doskočil, predseda návrhovej komisie 

     PaedDr. Vladimír Vantara, člen návrhovej komisie 

     Mgr. Zuzana Furová, člen návrhovej komisie 

 

Primátor mesta vyzval poslancov MsZ k hlasovaniu za návrh zloženia návrhovej komisie. 

 

HLASOVANIE č. 1 

MsZ volí zloženie návrhovej komisie v zložení: predseda: Mgr. Ivan Doskočil, člen:       

PaedDr. Vladimír Vantara, člen: Mgr. Zuzana Furová.   

(za 9/ proti 0/ zdržalo sa 0/nehlasovalo 0) 
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Primátor mesta – vyzval poslancov, aby hlasovali o predloženom návrhu programu MsZ. 

 

HLASOVANIE č. 2 

MsZ schvaľuje predložený návrh programu dnešného rokovania zasadnutia MsZ. 

(za 9/ proti 0/ zdržalo sa 0/nehlasovalo 0) 

 

Primátor mesta – zasadnutie MsZ je otvorené a vyzval poslancov na pripomienkovanie návrhu 

programu.  

 

Zo strany poslancov neboli prijaté žiadne pripomienky.  

 

K bodu č. 1 

Petícia proti vytvoreniu komunitného centra s prestupným bývaním v objekte Byvaterm, 

s.r.o. na ulici Sv. Cyrila a Metoda 3432/29 vo Vrútkach (tvorí prílohu zápisnice)  

 

Primátor mesta – vyzval zástupcov petičného výboru, aby vystúpili v zmysle zákona č. 85/1990 

Zb. o petičnom práve v znení neskorších predpisov.  

 

p. Markovič – s p. Kováčikom sme vyzbierali požadované podpisy na petíciu od občanov, ktorí 

bývajú v bezprostrednej blízkosti pri budove Byvaterm. Správu ohľadom toho, že Mesto Vrútky 

plánuje vytvorenie komunitného centra v objekte Byvaterm, sme sa dozvedeli z médií.  

Po tejto informácii začali mať občania, ktorí podpísali petíciu, obavy z neprispôsobivých občanov, 

ktorí by mohli znížiť kvalitu ich životov, nakoľko s nimi majú už dlhoročné negatívne skúsenosti 

(cca 40 rokov). 

Na rokovaní s vedením Mesta Vrútky a so sociálnou komisiou nám bolo všetko dopodrobna 

vysvetlené o vízii a cieľoch vytvorenia tohto komunitného centra.  

Petičný výbor nie je proti vytvoreniu komunitného centra ako takého, ale nesúhlasí s tým, aby bolo 

komunitné centrum umiestnené v budove Byvaterm.  

 

p. Kováčik – chcel by len doplniť: „Aby sme nepomáhali niekomu s tým, že ubližujeme druhým...“ 

 

Primátor mesta – obaja členovia petičného výboru vystúpili na poslednom MsZ. 

K tejto téme mimoriadne zasadala sociálna komisia, kde bol priestor na prerokovanie, aj keď 

niektoré postoje zostali protichodné.  

Ministerstvo vnútra SR manažuje svoju časť eurofondov, ktoré sú zamerané na problematiku 

pomoci integrácie marginalizovaných Rómskych komunít do majoritnej spoločnosti. Tých oblastí je 

viacej, medzi nimi je aj zriaďovanie komunitných centier alebo pretváranie / rekonštruovanie 

existujúcich objektov na komunitné centrá.  

Takáto výzva je aktuálna. Momentálne môžu samosprávy predkladať projekty na takého účely. 

Posledný termín na doručenie žiadosti o NFP je 04.04. 2019. Schválením uznesenia č. 7/2019        

zo zasadnutia MsZ, konaného dňa 16.1.2019 - odporučilo MsZ pracovať na príprave komunitného 

centra aj na príprave PD pre zapojenie sa do problematiky prestupného bývania. Bolo vysvetlené, že 

komunitné centrum nie je prestupné bývanie.  

Na doplnenie – po nejakých návštevách komunitných centier v Liptovskom Mikuláši a v Martine, 

ktoré absolvovali zamestnanci MsÚ, vyvstala idea, ako by naše komunitné centrum mohlo vyzerať. 

Stále sa uvažuje o budove BYVATERM, lebo spĺňa všetky podmienky výzvy.  

Je dôležité upozorniť, že nevyhnutnou podmienkou realizácie projektov na komunitné centrá je aj 

problematika energetickej efektívnosti budov. A je to problematika kľúčová.  

V prípade, že sa rozhodneme zapojiť do takého projektu, dominantný objem financií pôjde na 

všetky nástroje, ktoré súvisia so znížením energetickej náročnosti budovy.  

Keďže naša predstava je taká, že komunitné centrum by bolo situované maximálne na jednom 

poschodí, dokonca  alternatíva č. 1 je, že komunitné centrum by vzniklo iba v tých priestoroch, kde 
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dnes pôsobí Mestský podnik služieb, Vrútky. Pomerne k tejto ploche budú uznané aj oprávnené 

výdavky na znižovanie energetickej náročnosti tejto budovy.  

Treba si premyslieť pri hlasovaní, či ideme do toho alebo nie. Ak áno – To znamená, že možno    

100 tis. € pôjde z našich zdrojov.  

Mesto má schválený komunitný plán sociálnych služieb z minulého roka, v ktorom je komunitné 

centrum ako „topka“ - priorita. Treba sa rozhodnúť, kde bude najvhodnejší priestor pre vytvorenie 

komunitného centra.  

Sumy, na ktoré by sme boli oprávnení, sú rozpísané v dôvodovej správe. Nádej, že bude projekt 

úspešný je vysoká. Aj toto treba zohľadniť.  

 

p. Gorcovský – položil otázku, či sú vízie aj na iné miesto pre komunitné centrum okrem budovy 

Byvaterm.  

 

Primátor mesta – vízie na iné miesto nie sú. V prípade, že budete za zrušenie uznesenia                 

č. 7/2019 zo zasadnutia MsZ konaného dňa 16.1.2019 – budete hlasovať za to, aby sa Mesto Vrútky 

nezapojilo do tejto výzvy.  

 

ThDr. Krivuš –  

Mestská rada Vrútky 

I. odporúča MsZ zobrať na vedomie: petíciu proti vytvoreniu komunitného centra s prestupným 

bývaním v objekte Byvaterm, s.r.o. na ulici sv. Cyrila a Metoda 3432/29, vo Vrútkach. 

II. odporúča MsZ zrušiť: uznesenie č. 7/2019, II. 

 

HLASOVANIE č. 3 

MsZ 

I. berie na vedomie 

petíciu proti vytvoreniu komunitného centra s prestupným bývaním v objekte Byvaterm, 

s.r.o. na ulici sv. Cyrila a Metoda 3432/29, vo Vrútkach. 

II. ruší 

uznesenie č. 7/2019, II. 

(za 9/ proti 0/ zdržalo sa 0/nehlasovalo 0) 

 

p. Markovič – v mene občanov by chcel poďakovať za vypočutie ich návrhov a ďakuje                  

za konštruktívny prístup Mesta Vrútky. Sme otvorení myšlienke vytvorenia komunitného centra 

ako takého. 

 

Primátor mesta – o 14:16 hod. prerušuje rokovanie MsZ na 5 min. 

 

Poznámka zapisovateľky: 

O 14:25 hod. prišiel do miestnosti  poslanec MsZ Ing. Miroslav Mazúr a počet prítomných 

poslancov sa zvýšil na 10.  

 

K bodu č. 2 

Rozpočtové opatrenie č. 1/2019(tvorí prílohu zápisnice)  

 

Ing. Kramár – táto problematika sa prerokovala viackrát v komisiách ako aj  na mestskej rade.  

V minulom roku 2018 Mesto Vrútky zrealizovalo rekonštrukciu MŠ Fr. partizánov, vo Vrútkach. 

Stavebné práce boli ukončené v septembri v roku 2018 a kolaudácia prebehla o mesiac neskôr. 

Počas realizácie stavby sa vyskytli určité nezrovnalosti, ktoré boli zapríčenené viacerým faktormi 

ako napr. nevypracovanie podrobnej realizačnej PD, vznikli tam rozdiely vo výmerách budovy, 

absentovali niektoré položky v predloženom rozpočte a podobne.  
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Hlavný dôvod, ktorý bol ako prioritný v tom,  že vznikli rozdiely vo výmerách ,bolo to, že tie práce 

naviac vznikli navýšením celej budovy o 30cm, ktorá vychádzala z podmienky dodatočne 

vypracovaného statického výpočtu a následne navýšením plochy obvodového plášťa. Ďalej v tomto 

projekte neboli spomínané detaily špaliet, podbitia, vonkajších parapetných dosiek v spodnom 

podlaží, ktoré bolo treba vymeniť na základe toho, že sa budova zatepľovala. Ďalšie vzniknuté 

práce vznikli aj z dôvodu, že pokiaľ sme chceli plnohodnotne sfunkčniť komplet škôlku a všetky 

zariadenia, ktoré v nej slúžili a slúžia, boli niektoré požiadavky požadované aj ako práce navyše aj 

zo strany orgánov technickej inšpekcie a hlavne orgánov hygieny a vedenia MŠ. Tieto požiadavky 

boli priebežne zapracované, zrealizované a MŠ bola úspešne skolaudovaná. 

Boli splnené všetky podmienky k tomu, aby mohlo byť toto rozpočtové opatrenie zrealizované a 

aby mohol byť spravený dodatok ku tejto zmluve prác navyše.  

 

Primátor mesta – Ing. Komínová, vedúca finančného odboru bližšie objasní Rozpočtové opatrenie 

č. 1/2019.  

 

Ing. Komínová – k tomuto bodu uviedla dôvodovú správu.  

Suma 14 212,- € sa skladá z 2 čiastok. Jedna časť predstavuje práce navyše, ktoré dodatočne 

prezentovala firma 3 Energy, s.r.o., s tým, že sú preinvestované. Sú zaznamenané v dokumentoch,     

v ktorých majú byť. Treba sa s nimi len finančne vysporiadať. Zástupcovia boli aj na ekonomickej 

komisii. Ďalšia časť, ktorú sme zapracovali do rozpočtového opatrenia, je zadržaná kolaudačná rata 

v čiastke 3484,83 € .Táto čiastka vznikla z našej strany. Tieto výdavky boli súčasťou zmluvy, ktorá 

bola s firmou 3 Energy, s.r.o. uzatvorená na sumu 120 tis. €. Boli vyfakturované, ale keďže                   

pri kolaudácii vznikli určité závady, bola dohoda s dodávateľom, že Mesto Vrútky uplatní 

kolaudačnú ratu. To znamená, že posledná faktúra nebola zaplatená v plnej výške, ale  táto čiastka 

bola zadržaná. Tým pádom, že toto prechádza cez rozpočtový rok aj kalendárny, robí to v podstate 

preklenovacie obdobie v tom, že výdavky boli narozpočtované v celej tejto výške v roku 2018 ako 

kapitálový výdavok. Tým, že táto čiastka nebola zrealizovaná, ako prebytok prechádza do fondu 

rezerv, ktorý budete schvaľovať v tomto roku.  Následne bola táto platba zrealizovaná po odstránení 

závad v mesiaci február. V podstate ju chceme len z fondu rezerv zapojiť do rozpočtu, lebo došlo k 

preklenovaciemu obdobiu. V skutočnosti navyše sa uvoľní len 10 tis. € z fondu rezerv.   

 

HLASOVANIE č. 4 

MsZ  

I. schvaľuje 

použitie prostriedkov rezervného fondu na kapitálový výdavok – rekonštrukcia MŠ 

Fr.partizánov v čiastke 14 212 eur. 

II. schvaľuje 

rozpočtové opatrenie č. 1/2019.  

(za 10/ proti 0/ zdržalo sa 0/nehlasovalo 0) 

 

K bodu č. 3 

Informácia vo veci uplatňovania nárokov p. Dušana Chrastinu podľa Zákona č. 514/2003 Z.z. 

o zodpovednosti za škodu spôsobenú pri výkone verejnej moci v znení neskorších predpisov 

v súvislosti s jeho odvolaním z funkcie hlavného kontrolóra (tvorí prílohu zápisnice)  

 

Primátor mesta – k tomuto bodu uviedol dôvodovú správu. P. Dušan Chrastina predložil 

prostredníctvom svojich právnych zástupcov žiadosť o predbežné prerokovanie nároku na náhradu 

škody spôsobenej nezákonným rozhodnutím. Žiadosť bola zaevidovaná na MsÚ Vrútky ku dňu      

3.1. 2019.  

Mesto Vrútky musí zaujať stanovisko do 6 mesiacov. Privíta záujem poslancov rokovať o  tomto 

probléme.  
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HLASOVANIE č. 5 

MsZ berie na vedomie Informáciu vo veci uplatňovania nárokov p. Dušana Chrastinu podľa 

Zákona č. 514/2003 Z.z. o zodpovednosti za škodu spôsobenú pri výkone verejnej moci v znení 

neskorších predpisov v súvislosti s jeho odvolaním z funkcie hlavného kontrolóra.  

(za 8/ proti 0/ zdržalo sa 2/nehlasovalo 0) 

 

K bodu č.4 

Diskusia 

 

PaedDr. Vantara – chcel by sa informovať, či bude mať od Mesta Vrútky stanovisko na otázku, 

ktorú položil na predchádzajúcom zasadnutí MsZ,  konanom dňa 12.2 .2019 v rámci bodu diskusie, 

a to zloženie počtu členov Mestskej rady. 

 

Primátor mesta – informoval p. poslanca PaedDr. Vantaru, že dostane stanovisko od Mesta          

na nasledujúcom plánovanom MsZ, ktoré sa bude konať 16.04.2019.  

 

p. Gorcovský – zdieľa názor, že chýbajú pracovné porady poslancov, ktoré sa vždy konali týždeň 

pred zasadnutím MsZ. Pracovné porady poslancov sú potrebné z toho dôvodu, že poslanci mali 

viacej priestoru na riešenie závažných problémov, boli viac informovaní a rokovali aj o výsledkoch 

z komisií.  

 

Primátor mesta – nič nemá proti tomu, aby sa schádzal s poslancami formou informatívnych 

porád. (Nie pracovné rokovanie) 

Kladie dôraz na MsZ, kde majú poslanci priestor, aby rozhodovali.   

 

Primátor mesta – vyzval poslancov, aby hlasovali, či súhlasia, s tým aby p. Ing. Peter Šufliarsky, 

riaditeľ SAD Martin, vystúpil v bode diskusia.  

 

HLASOVANIE č. 6 

MsZ súhlasí, aby p. Ing. Peter Šufliarsky, riaditeľ SAD Martin vystúpil v bode Diskusia.  

(za 9/ proti 1/ zdržalo sa 0/nehlasovalo 0) 

 

p. Šufliarsky – chcel by poďakovať, že sa na predchádzajúcom zasadnutí MsZ, konanom dňa 

12.2.2019, zrušilo uznesenie ohľadom úpravy licencie, ktoré nebolo v súlade so zákonom 

a redukcie spojov, s ktorou vedenie SAD nesúhlasilo.  

Na MsZ v Martine, konanom dňa 28.2.2019, poslanci odsúhlasili ponechať podiel na financovaní 

straty vo verejnom záujme medzi mestami Martin a Vrútky na obdobie do konca platnosti Zmluvy 

č.008/DOOMT/A/2007 o spolupráci pri zabezpečovaní dopravy a o výkone vo verejnom záujme v 

MHD na území mesta Martin t.j. do 31. 12. 2021, v dohodnutej výške, čo zodpovedá podielu na 

financovaní straty MHD vo verejnom záujme miest Martin a Vrútky nasledovne: Martin 90,533% a 

Vrútky 7,550%. 

SAD  ide chystať dodatok na r. 2019, kde aj táto vec bude zahrnutá. 

Tento podiel nevyrieši podiel financovania MHD zo strany Vrútok. Lebo ten podiel je stále vysoký. 

Treba si uvedomiť, že v uplynulých siedmich rokoch sa nemenila výška cestovného, používajú sa  

staré autobusy, ktoré už mali byť dávno vyradené. Náklady nie sú schopní eliminovať nejakou 

úpravou percenta. Mestská doprava je podfinancovaná.  

Ak sa nepodarí  získať zdroje cez EÚ, tak financovanie MHD je v týchto intenciách neudržateľné.  

Vyzval nových poslancov na lepšiu spoluprácu, ako bola  s minulým poslaneckým zborom, aby 

rozhodovanie bolo kvalifikovanejšie.  
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Primátor mesta – chcel by sa poďakovať primátorovi Mesta Martin prof. MUDr. Jánovi Dankovi, 

CSc. a poslancom MsZ Martin, ktorí na svojom rokovaní MsZ, konanom dňa 28.2.2019, schválili 

zachovanie vrútockého percenta 7,55% na úhrade strát za MHD až do konca roku 2021.  

Otvára sa nám priestor, aby sme mohli konštruktívne rokovať o budúcnosti zabezpečovania tejto 

služby s Mestom Martin a aj s dopravcom.  

 

 

K bodu č.5 

Záver 

 

Primátor mesta – o 14:40 hod ukončil dnešné neplánované zasadnutie MsZ a poďakoval 

prítomným za pozornosť.  

 

 

Zapísala: Ing. Anna Myslovičová, referát prvého kontaktu MsÚ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      Ing. Marek Veverica, v.r.                      p. Jozef Gorcovský, v.r. 

       I. overovateľ zápisnice               II. overovateľ zápisnice  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Mgr. Anna Sviteková, v.r.                   Mgr. Branislav Zacharides, v.r. 

        prednostka MsÚ               primátor mesta 


